
Achter de oubollig ogende titel boven dit artikel schuilt een  

spannend verhaal. De positieflijst zoogdieren is namelijk een onderwerp 

dat de gemoederen in onze branche erg bezighoudt. Als het aan Dibevo 

ligt, is de lijst met zoogdieren die in ons land gehouden mogen worden 

zo lang mogelijk. Daarom zijn wij al meteen in beroep gegaan tegen  

de lijst door een zienswijze in te dienen.
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ZienswijZen positiefli jsten

Oubollige titel, 
spannend verhaal

Staatssecretaris Van Dam van 
Economische Zaken heeft een 
lijst opgesteld met 153 soorten 
zoogdieren die vanaf 1 juli niet 
meer mogen worden gehouden, 
en een positieflijst die 123 

soorten bevat die wél geschikt zouden zijn als 
huisdier. 
Dibevo vindt dat je alle soorten zoogdieren 
zou moeten kunnen houden, mits je over de 
kennis, vaardigheden en middelen beschikt 
om dat dier een goed leven te bieden. Om met 
Dibevo-voorzitter Joost de Jongh te spreken: 

“Als het aan ons ligt, mag je walvissen houden, 
als het aquarium maar groot genoeg is.”

Niet verbieden  
maar eisen stellen
Helaas krijgt Dibevo niet altijd haar zin, er 
zijn namelijk ook organisaties en stichtingen 
die zich opstellen aan de andere kant van de 
scheidslijn. Die bij wijze van spreken willen 
dat in ons land enkel de hond en de kat op de 
positieflijst komen, dat de wat meer bijzon-
dere dieren niet meer gehouden mogen wor-

den. Zoals in veel gevallen zullen we ook hier 
‘ergens in het midden’ uitkomen, maar Dibevo 
is nog steeds drukdoende om de scheidslijn 
neer te leggen op een plek die voor onze bran-
che werkbaar is. “Wij vinden dat je moet inzet-
ten op eisen die je stelt aan de houders van 
dieren”, zegt Dibevo-adjunct-secretaris wet- en 
regelgeving levende dieren en planten Gerrit 
Hofstra. “Natuurlijk moeten dieren op een 
goede manier gehouden worden, daar mag 
de overheid ook best eisen aan stellen. Maar 
Dibevo vindt verbieden een ongeschikt middel.”

Zienswijzen
Een positieflijst zal er waarschijnlijk wel 
komen, daar kunnen we weinig meer aan 
doen. Betrokken partijen kregen echter de 
mogelijkheid om ‘zienswijzen’ in te dienen met 
betrekking tot de positieflijst. Eigenlijk zijn 
die zienswijzen bezwaren tegen de positieflijst 
en de wijze waarop die tot stand kwam. Gerrit 
Hofstra was degene die de Dibevo-zienswij-
zen schreef; een lijvig document van twintig 
pagina’s. “Aan de hand van de ingediende 
zienswijzen past de staatssecretaris het besluit 

al dan niet aan”, vertelt hij. “Dan komt er een 
definitief besluit waartegen je eventueel nog 
bezwaar kunt aantekenen.”

Je snapt ’m al: dit artikel biedt niet de ruimte 
om alle bezwaren die Dibevo heeft tegen het 
besluit te omschrijven: daar zouden we een 
vakblad mee kunnen vullen. Bottomline is dat 
Dibevo vindt dat de positieflijst zoogdieren 
slecht is gemotiveerd. Er zijn grove generalisa-
ties gebruikt en soorten worden uitgesloten op 
basis van vermoedens, om niet-wetenschap-
pelijke en niet-objectieve redenen. Dibevo 
verzoekt de overheid om de huidige lijst naar 
de prullenbak te verwijzen en in plaats daarvan 
onderzoek te laten doen naar de houderij in 
Nederland. Gerrit: “Als je iets wilt zeggen over 
het houden van dieren, moet je kijken naar hoe 
die soort in Nederland gehouden wordt. Niet 
naar de situatie in het wild of bij farms in ande-
re landen. Nu staan er dieren op de negatieflijst 
die je in ons land wel degelijk een goede ver-
zorging kunt geven, mits je maar enkele maatre-
gelen treft: een weiland, verwarmd binnenver-
blijf of een heel groot aquarium.” ←
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Enkele voorbeelden:
→ Het Perzisch damhert (zie foto) staat niet op de positieflijst. Terwijl zijn neefje – het 

damhert dat je in elk hertenkamp ziet – precies dezelfde soort is en op dezelfde 
manier gehouden kan worden.

→ Kangoeroes, die een verwarmd binnenverblijf nodig hebben, staan niet op de posi-
tieflijst. Terwijl ze verder precies dezelfde verzorging nodig hebben als soorten die 
van oorsprong uit koudere gebieden komen. Gerrit: “En dat terwijl het toch heel een-
voudig is om een verwarmd binnenverblijf te maken.”

→ Sommige soorten zouden niet houdbaar zijn, omdat ze weidegang nodig hebben. Ger-
rit: “Als je een koe in de wei kunt zetten, gaat dat toch ook met een rendier?” 

→ De mini-zeboe (een ondersoort van ons melkvee) is makkelijk houdbaar, stelt minder 
eisen dan een koe (want is kleiner) maar staat niet op de positieflijst.
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